
Tarja Eklunds och Minttu Sil lanpääs samt 32 andra ledamöters motion om att främja 
användningen av inhemska livsmedel i upphandlingar

VD/2449/00.02.00.03/2017

Ledamöterna Tarja Eklund och Minttu Sil lanpää och 32 andra ledamöter lämnade in följande motion i 
enlighet med fullmäktiges arbetsordning:

Vi ledamöter som undertecknat motionen föreslår att det i Vanda utarbetas en anskaffningsstrategi, där staden 
förbinder sig att främja användningen av inhemska livsmedel i sina upphandlingar. 

Motiveringar:

Finländarna uppskattar inhemska livsmedel. Och inte utan orsak: inhemska livsmedel är rena och trygga, deras 
ursprung kan lätt härledas, de har framställts under goda arbetsvillkor och under trygga omständigheter och är 
ofta, även med tanke på miljön, ett bättre alternativ än importlivsmedel. 

Om Vanda använder mera inhemska livsmedel i sina anskaffningar, är det till nytta för oss alla, eftersom det skapar
arbetsplatser och ger upphov till investeringar. 

Landets regering har hösten 2016 godkänt ett principbeslut som syftar till att öka användningen av inhemska 
livsmedel i de offentliga köken i kommunerna. 

Lagen om offentlig upphandling och koncession ställer inga hinder i vägen för att gynna inhemska livsmedel i 
upphandlingarna. Upphandlingskriterierna ska vara icke diskriminerande, dvs. de får inte direkt gynna något 
särskilt område. Däremot är det tillåtet att använda kriterier i anslutning till leveranskedjornas korthet och 
produkternas kvalitet, till exempel en produkts spårbarhet, trygghet och djurens välmående. 

Stadsfullmäktige 6.3.2017 § 24

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända det till stadsstyrelsen för beredning.

Bilaga:
- den undertecknade fullmäktigemotionen


